
СТЕНОГРАМА  

засідання Комітету Верховної Ради України з питань енергетики та 

житлово-комунальних послуг 

 

12 січня 2025 року 

 

Веде засідання голова Комітету  ГЕРУС А.М. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. …в чат комітету. По-моєму, він прийшов. Так, 

сьогодні о 8:33 ранку він прийшов на мою адресу. І відповідно у нас 

пропонується одне питання – законопроект 12220. Ми зробили так, як ми 

домовлялися, що з Дмитром Андрійовичем Наталухою написали листи, його 

переписали на наш, він уже розписаний на наш комітет як на головний.  

Відповідно  перше питання, яке я буду пропонувати, щоб ми його  

включили до порядку денного, затвердили наш порядок денний і встановили 

кворум щодо того, скільки у нас сьогодні людей присутніх. Тому щодо 

порядку денного, якщо є якісь у когось ще коментарі, то прошу піднімати 

руку, буду надавати слово. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Дякую. Можна, я включений? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, прошу. Включений. Чути. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. Перед тим як включати його в порядок 

денний, перше питання: чим викликана така? Ну, по-перше, дякую дійсно, 

що ви зробили такий дуже корисний момент – перетягнули його на наш 

комітет. І, до речі, дивує, що його розписували не так до тих пір, це питання 

до секретаріату Верховної Ради взагалі стосовно того, наскільки вони 

розуміють секторально, про що йде мова. Але це безумовно позитив.   

Друге. Чим викликана така  поспішність? Бо він не такий простий, як 

вам здається. Ви там у чаті написали про 15 хвилин. Я боюся вас трошки 

розчарувати. Але чим викликана така поспішність, що ми прямо в неділю 
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збираємося, там перервали вас із бігу цього корисного, фізкультури? Може 

його в плановому порядку якось розглянути, подискутувати?  

Я пояснюю, чому я ставлю таке питання. Бо, як на мене, без звіту 

міністерства, без ретельного аналізу дій уряду, міністерства по управлінню 

цими державними шахтами, позиції Міністерства фінансів тощо, бюджетного 

комітету, ну, вибачте, це ж непрості такі закони, щоб просто так його 

поспіхом і посміхом  прийняти і весело… Це не такі прості закони.  

Тому чим викликана така поспішність? Ми хочемо його в залі бачити 

на цей сесійний тиждень, я так розумію?      

 

_______________. Так. Абсолютно вірно. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Відповідаю на це питання. Це викликано тим, що я 

думаю, що якщо потрібно в неділю, то ми і в неділю можемо зібратися на 

комітет, немає з цим проблем, якщо треба, то можемо попрацювати. Бо є 

люди, які працюють в складніших умовах. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Та немає питань… Це теж надзвичайно обставини. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мені важко відповісти на ваше питання, якщо ми 

будемо одночасно. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Відповідайте по суті, будь ласка, без оцінок. По 

суті. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви запитали, чому ми збираємося в неділю. В неділю 

ми збираємося тому, що я думаю, що можемо зібратися в неділю. 

А друга причина, це те, що це питання ініціювали автори 

законопроекту і декілька разів на комітеті піднімали з тим, щоб необхідно це 
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питання приймати досить швидко, тому що можуть виникнути арешти, 

наскільки я розумію, зрозумів авторів законопроекту, а ми їм дамо слово, 

можуть виникнути питання з арештами рахунків шахт. Якщо рахунки 

заарештовані, то тоді оплата шахтарям… (нерозбірливо)   

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Хорошо… (нерозбірливо)  Це зрозуміло все, 

Андрію Михайловичу.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Олексій Юрійович, що за такий стиль розмови: ви 

запитуєте і перебиваєте? Ви ж коли запитували, всі мовчали. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрію Михайловичу, я ж невинний, що так 

сталося, що більшість і комітет Наталухи не розглядав цей законопроект, 

автори зареєстрували його, думаю, три місяці тому, розумієте. Я ж невинний, 

що так працює більшість. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мова про те, щоб один одного слухати і не 

перебивати. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ще раз, я не проти того, але мене дивує, що так 

поспішно це робиться. Я вважаю, що коли поспіхом робляться такі речі, вони 

нівелюються. Це помилка в організації роботи нашого комітету, системна. 

Розумієте, системна. Це до вас у тому числі.  

Але я не проти, якщо зібралися, то зібралися. Вперед. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо автори законопроекту скажуть, вважають, що 

це непотрібно сьогодні розглядати, будемо не розглядати. Це не моє особисте 

питання, що я раптом захотів. Це питання, я думаю, колективне і нашої 

роботи. 
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Тому давайте, колеги, перейдемо... 

Бачу, ще Волинець Михайло Якович.  

Якщо раптом автори законопроекту знімають його, то не будемо 

голосувати. 

 

_______________. Ні, не знімають. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

Волинець Михайло Якович, якщо можна, коротенько, щоб ми 

перейшли до порядку денного. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрію Михайловичу, по-перше, дуже дякую вам, 

що ви зробили все можливе, щоб врахувати ту позицію, що на СхідГЗК 

більше шести місяців заборгованість по заробітній платі, рахунки 

заблоковані остаточно виконавчою службою, яка тут проявила прить, тому 

що чиїсь інтереси все-таки тут, видно, проявляються. Львіввугулля – 

заблоковані рахунки. На інших вугільних підприємствах, а тут залишилися у 

нас 5 шахт державних, теж рахунки заблоковані. Ні зарплати, ні виплати, 

нічого. Президент підняв питання про те, що надати допомогу Придністров'ю 

вугіллям. Ні відвантажити нікуди, ні одному споживачеві.  

Ще раз дякую, Андрію Михайловичу, що ви зробили все можливе для 

того, щоб ми сьогодні зібралися. Нашим військовим, шахтарям, які служать в 

армії, набагато важче, ніж нам сьогодні. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Тоді я пропоную переходити до затвердження порядку денного і заодно 

встановлення кворуму.  
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_______________. Пару слів я скажу.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу.  

 

_______________. По-перше, я не буду займатися тавтологією, не буду 

повторювати Михайла Яковича. Я хочу сказати єдине. Я дуже дякую вам за 

ту роботу, яку ви зробили, саме вам сьогодні. Тому що той безлад, який 

сьогодні твориться по цьому питанню, це просто катастрофа повна по всій 

Україні. Андрію Михайловичу, ще раз дякую вам за вашу роботу.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тут це наша спільна робота. Тому якщо ми спільно 

приймемо рішення, то це буде наш спільний результат. Тут я прекрасно 

розумію, що тільки разом ми можемо прийняти відповідне рішення.  

Тому давайте затвердимо порядок денний і встановимо відповідно 

кворум.  

Бондар Михайло Леонтійович.  

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. Є. Плюс. 

Волинець Михайло Якович.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Волинець – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус – за.  

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна.  

 

ГРИБ В.О. Гриб – за.  

І також дякую за те, що сьогодні збираємося і будемо пропонувати, 

щоб скоріше винести в зал.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Жупанин Андрій Вікторович.  

Іоффе Юлій Якович.  

 

ІОФФЕ Ю.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович.  

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Камельчук – за.  

Шахтарі вдячні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кіт Андрій Богданович.  

 

КІТ А.Б. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Козир Сергій В'ячеславович.  

 

КОЗИР С.В. Козир – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. За.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Є.  

Красов Олексій Ігорович. Красов Олексій Ігорович.  

Кучеренко Олексій Юрійович.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович.  

 

МОРОЗ В.В. Мороз – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович.  

 

МУЛИК Р.М. Мулик – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк Сергій Володимирович. Нагорняк Сергій 

Володимирович.  

 

НАГОРНЯК С.В. Я – за. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. 

Пивоваров Євген Павлович. Пивоваров Євген Павлович.  

Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. Присутній. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. Скороход Анна 

Костянтинівна.  

Совсун Інна Романівна.  
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СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. 

Хлапук Максим Миколайович.  

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович.  

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юнаков Іван Сергійович.  

 

ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрченко Олександр Миколайович. Юрченко 

Олександр Миколайович. 

Чи я нікого не забув, скажіть, бо я так... 

 

_______________. Кісільова не назвали.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов. Точно, точно.  

Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович. Немає поки що.  

18 в мене виходить голосів – за.  

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрченко – за.  
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Це 19 голосів – за.  

Олегу, якщо можна, ви від секретаріату подивіться, чи правильно 

пораховано. З Юрченком у нас  19 голосів – за.  

Тоді у нас є кворум. Є затверджений порядок денний. Переходимо тоді 

до розгляду цього питання. Я пропоную від авторів законопроекту спочатку, 

Максиме Миколайовичу, від авторів, а потім позиції і запитання. Добре?  

Від авторів Бондар Михайло Леонтійович піднімає руку. Бондар 

Михайло Леонтійович. Хто ще від авторів?  

 

БОНДАР М.Л. Ні-ні, я не є співавтором цього закону. Це Волинець, 

Гриб, так що. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів. Тоді від авторів Волинець. Це у нас 

законопроект… мораторію на банкрутство державних шахт, а так само 

СхідГЗК. Ну СхідГЗК буквально сьогодні в 8:30 ранку отримав лист, це я 

його переслав.  

Прошу, Михайло Якович, вам слово від авторів законопроекту. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я.  Дякую, шановні колеги, що зібралися сьогодні. І це 

велика подяка від шахтарів з видобутку вугілля і уранової руди, а також 

структурних підрозділів, які знаходяться в системі вугільної промисловості 

та підприємства "СхідГЗК". 

Заборгованість по заробітній платі на державних шахтах вугільних  

сьогодні складає майже від 2 мільярдів гривень, якщо, можливо, і трохи 

більше. А про СхідГЗК я вже сказав – 230 мільйонів, більше шести місяців 

заборгованість по заробітній платі.  

Цей законопроект мав би бути прийнятий і вступити в силу ще в кінці 

минулого року. Ми його зареєстрували вчасно. Але так получилось, Олексій 

Юрійович вже звернув увагу, що комітет з економіки чомусь блокував це 
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питання. Тому долучались до вирішення його і розблокування Міністерство 

фінансів, Міністерство економіки, Міністерство соціальної політики, 

Міністерство енергетики, Прем'єр… (не чути)     

Андрій Михайлович, я вам дякую за те, що ви взяли на себе 

відповідальність, тому що з Наталухою слабо було розмовляти, не буду 

розказувати, як це відбувалося. Але ми сьогодні збираємося і приймаємо 

відповідне рішення.  

Ми маємо таки чином розблокувати, сприяти і розблокувати рахунки 

вугільних підприємств… і забезпечити вугіллям теплові електростанції і всіх 

споживачів, і представників коксохімічних підприємств, хімічної 

промисловості, в побуті, на залізниці і там, де вугілля сьогодні вкрай 

необхідне. 

Ще раз вам дякую. І працюємо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  Дякую вам. 

Вікторія Олександрівна, є щось додати?  

 

ГРИБ В.О. Андрію Михайловичу, я хочу тільки додати те, що 

змінюється адженда, мені здається, в усьому світі, і може ми дійсно 

переглянемо зараз ставлення до вугільних підприємств в Україні. Тому що 

ми бачимо, що буде дуже важко зараз залучати  кошти для зелених проєктів. 

Ми сподіваємося, що в нас буде продовжувати працювати і атомна генерація, 

і вугільна, я маю на увазі теплова генерація в тому числі. Тому вугілля 

необхідне, треба голосувати.  

Але тут я можу погодитися з Олексієм Юрійовичем у тому, що не 

дивлячись на те, що ми зараз проголосуємо за цей проект, за нього вкрай 

необхідно проголосувати саме сьогодні, щоб винести на наступний тиждень, 

але нам необхідно також отримати від Міністерства енергетики їх план 

розвитку вугільної галузі. Це необхідно зробити.  
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Тому, колеги, дуже дякую, що ми сьогодні зібралися, вам у першу 

чергу, Андрію Михайловичу. Голосуємо "за", але потім продовжуємо цю 

роботу. Це тільки перший крок. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую вам. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Питання можна до авторів? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. Бондар Михайло 

Леонтійович. І тоді запитання до авторів законопроекту. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Я дуже коротко. Я підтверджую слова нашої 

колеги Вікторії про те, що світ дещо змінює своє ставлення до вугілля. 

Німеччина там навіть, наскільки я знаю, там розконсервовує певні  теплові 

електростанції.  

Єдине, що додам, спілкуюся тісно з Міністерством енергетики і новим 

заступником по вугіллю і є розуміння по шахтах  західного регіону, тому що 

ми маємо зараз проблеми на сході.  Західний регіон може забезпечувати всю 

Україну вугіллям, там є запаси, як мінімум, на трьох, а то й чотирьох шахтах 

на видобуток, якщо в режимі, який зараз ледь-ледь збільшений, то, умовно, 

на 50-100 років. Тому за це хвилюватися, що у нас не буде вугілля, не треба, 

але треба нормальна і збалансована державна підтримка в тому числі.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Прошу, Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. Дякую, колеги, також, що зібралися в неділю.  
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Дивіться,  я підготую все-таки лист  від підкомітету на Міністерство 

енергетики і буду просити колег долучитися до підписання з одним простим 

зобов'язанням. Окрім того, що говорили колеги про план розвитку державних 

вугледобувних підприємств, я розумію, що новий заступник прийшов уже 

після того, як закон був зареєстрований. Але в подальшому просто 

зобов'язати Міністерство енергетики подавати оцей законопроект, якщо, 

наприклад, питання не буде вирішене і треба буде, наприклад, на слідуючий 

рік. Чому я кажу, на слідуючий рік? Тому що війна триває і ніхто не знає 

скільки, тому виборів, як-то кажуть, ніхто не готує, надіюся, ніхто не 

готується до виборів, поки війна. Тому всяке може бути, що ми ще і 

застанемо той період, коли може прийдеться нам приймати ще і на 26-й рік 

такий законопроект.  

Просто тим листом зобов'язати Міненерго внести цей законопроект. Бо 

кожен раз як не пан голова вносить, то я, як не Волинець, то пані Вікторія. Це 

просто надоїдає, що міністерство нічого не робить, а роблять просто народні 

депутати. І оці блокування рахунків, всі шахтарі чомусь думають, що це 

винні депутати, тому що невчасно прийняли. Ні! Це міністерство не 

підготувало цей законопроект, от і все.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович.  

 

МОРОЗ В.В. Я хочу сказати про те, що я підтримую своїх колег. І я як 

співавтор цього закону хочу сказати про те, що на моєму окрузі було дуже 

багато шахт, одна з таких шахт це Сургая, де було і коксівне вугілля, і 

енергетичне, вона закрита. До чого я веду? До того, що всі ці люди, які 

працювали на цих шахтах, шахтарі, вони переїхали до інших регіонів і у них 

сьогодні не вистачає коштів для життя. А коли закривають ще й рахунки, 
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вони вчасно не отримують цю заробітну платню. Ми знаємо, який це важкий 

труд, да? Це неприпустимо.  

Правильно каже Михайло про те, що якось за цим має слідкувати  

Міністерство енергетики і повинен слідкувати профільний замміністра за 

цією ситуацією…  

Підтримую колег і Юрія, і Вікторію про те, що сьогодні вугілля 

ставиться не на першому місці, але вже і не на другому. І тому сьогодні треба 

розвивати ті шахти і залежі, які є, тому що сьогодні багато людей виїхало із 

шахтарських міст на сході України, з мого рідного Донбасу. І тому все це 

треба взяти в загал і працювати над цим питанням дуже ретельно. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую. 

У мене ще коротеньке питання до міністерства. Пан Микола Колісник 

на зв'язку. Просто міністерство підтримує чи не підтримує? Ще якщо 

питання зараз буде... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ви ж мені хотіли надати слово, Андрію 

Михайловичу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, потім дамо.  

Міністерство, просто сухо по законопроекту – міністерство підтримує 

чи не підтримує? Навіть можна без коментарів. 

 

КОЛІСНИК М.О. Перше. Підтримуємо. 

Друге. Дякую, що збираєтеся в такому режимі на його розгляд. 

Третє. Ми зверталися, дякую Михайлу Яковичу, пані Гриб за те, що 

внесли його. Ми кожен рік використовуємо вашу підтримку, щоб швидше 
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внести, чим проходити весь регламент Кабінету Міністрів, тому що є 

нагальна потреба. 

Підтримуємо. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Олексій Юрійович Кучеренко, Максим 

Миколайович Хлапук. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. 

Шановні колеги, оскільки такий ритуал у нас сьогодні, то щоб не 

випасти, так би мовити, з обойми, я хочу запевнити всіх шахтарів без 

виключення в Україні, от всіх: державних форм власності, комунальних, 

СхідГЗК, шахтарів, які працюють над енергетичним вугіллям, коксівним, що 

і я, Олексій Кучеренко, і наша фракція "Батьківщина" взагалі за шахтарів 

горло перегризе. І ми завжди воювали і будемо воювати за те, щоб люди 

отримали своєчасно зарплатню, щоб наші шахтарі працювали.  

І тут я і колегам вдячний: вони по суті рятують сьогодні знову цю 

аварійну ситуацію, яка вчергове, котрий рік поспіль, вчергове створюється 

наприкінці року аварійна ситуація і депутати вимушені рятувати цю 

ситуацію. 

Так само і голові дякую, що він перервав сьогодні свої спортивні 

навантаження. Так само в неділю ми всі зараз з вами розповідаємо, як ми 

любимо і поважаємо шахтарів. 

Тепер, друге. Я хочу звернути увагу шановних колег авторів закону, що 

цей законопроект абсолютно нічого не вирішує в плані вирішення системних 

проблем вугільної галузі. Він абсолютно не вирішує цього! Ви ж розумієте, 

що… І мене дивує, до речі, позиція заступника міністра, який так 

оптимістично про це каже. Я розумію, що він не проти, заступник, що там 

зараз буде черговий вугільний заступник. Нам рік тому міністерство 
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презентувало іншого заступника і казали, що він зараз розрулить все, він 

просто за три місяці наведе порядок. Де зараз цей заступник? Ми знаємо де, 

на превеликий жаль.  

Тобто до чого я веду? Безумовно, ми будемо вимушені проголосувати 

за цей закон, ми безумовно. І колеги рятують, і ми цінуємо вашу цю 

допомогу. Системно він не несе взагалі ніякого навантаження, бо він не дає 

відповіді на ключові запитання: що далі робити? І я абсолютно погоджуюсь, 

що, дійсно, не поспішайте ховати вугільну галузь. Да ми ще будемо 

працювати на тепловій генерації і на вугіллі, дуже довго ми будемо 

працювати. Всі ці байки і… вони скоро закінчаться. Це абсолютно  

зрозуміло. 

І я в цій ситуації хочу сказати єдине до пана Михайла. Пане Михайло, 

ви знаєте, як я вас поважаю, ми завтра на фракції, у нас Експертна рада, 

будемо і по цьому законопроекту говорити. І, Андрій Михайлович,  

обов'язково звертаю вашу увагу, ми завтра будемо на нашій фракції говорити 

і про інші законопроекти, ви знаєте, які вони важливі для галузі. Да? 

Приєднання рахунків, отой, що останній. І я хочу звернути увагу, там так 

само, до речі, іде мова про мораторій. Да?  І ми ж так само там рятуємо 

енергетичні підприємства від виконавчої служби, щоб вона їх не розривала.  

То я хочу, щоб пан Михайло завтра підтримав мою позицію, щоб ми на 

фракції підтримали і ті законопроекти. Ми ж не можемо тільки по шахтарям 

мораторій, ми мусимо всіх енергетиків підтримати в цій ситуації.   

Погоджуєтесь, да, пан Михайло? 

А я, закінчуючи, ще раз хочу сказати, він не системний, ми вимушено 

його будемо, мабуть, підтримувати. Єдине, Андрій Михайлович, до вас 

питання, ви як пропонуєте голосувати: перше читання чи в цілому? Бо перше 

читання моя позиція – за.  А в цілому, якщо ви будете пропонувати, то я буду 

просити взяти слово і аргументи свої на те, щоб все ж таки ми його швидко 
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доопрацювали разом з міністерством, там швидко  і не затягуючи. Але я буду 

наполягати на другому читанні. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я буду пропонувати за основу і в цілому. Але в залі 

кожен депутат може сказати позицію, що він з цим не згодний, і він 

автоматично іде на друге читання. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ви хочете одним голосуванням? Я не хочу, щоб ви 

мене робили ворогом шахтарів, то я хотів би якось, щоб ми тоді двома 

голосуваннями. Розумієте? Щоб, розумієте, я не проти, але я хотів би, щоб 

всі почули і колеги в першу чергу. 

І запитання: а чи читали ви пропозиції і зауваження Міністерства 

фінансів до цього законопроекту? Вони дуже слушні, вони по суті  цитують 

те, що я вам тільки що сказав, що там нічого не відбувається в зв’язку з 

мораторієм, тільки погіршується ситуація. Вони, до речі, пане Михайле, 

звертають, Мінфін, на позицію на ситуацію по СхідГЗК і він прямо каже, що 

на його думку Енергоатом занижує ціну на уранову руду для шахтарів. 

Розумієте?  В цьому так само треба мабуть розібратись, якщо Мінфін нам це 

пише.  

Я тут вас повністю підтримую. Але основна пропозиція Мінфіну, 

Андрію Михайловичу, це в тому, щоби врахувати в цьому законі 

казначейські обслуговування цієї бюджетної програми. Щоб не допустити, 

щоб ці гроші, які мусять іти на зарплатню, щоб вони кудись "наліво" 

уходили.  І я в цій ситуації підтримую позицію Мінфіну і вважаю, що це 

абсолютно слушна пропозиція. Захищена стаття – бюджетні гроші 

потрапляють на зарплатню. І ми не будемо, так би мовити, поглиблювати 

ситуацію. От така моя пропозиція.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно.  

 

______________. Андрію Михайловичу, дозвольте.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Почекайте. В нас ще черга є.  

Максим Миколайович Хлапук наступний. Потім Сергій В’ячеславович 

Козир піднімав руку, а потім вам передам слово.  

Максиме Миколайовичу,  прошу.   

 

ХЛАПУК М.М. Дякую. Доброго дня, шановні колеги.  

Дякую перш за все авторам за те, що в екстреному порядку доводиться 

рятувати ситуацію, незважаючи на те, що начебто це має бути 

відповідальністю міністерства.  

Я хотів би звернути увагу виключно на частину законопроекту, яка 

стосується шахтарів, але шахтарів уранового видобутку - це СхідГЗК.  

Олексій Юрійович правильно зазначив, що є певні зауваження у 

Міністерства фінансів, натомість зазначу, що Міністерство економіки і 

Міністерство енергетики беззаперечно підтримують законопроект.  

Водночас ми мали би на комітеті розібратись, а що у нас загалом 

відбувається з реалізацією державної програми з урановидобутку? Небагато 

країн можуть, в принципі, похизуватись тим, що вони мають уранові запаси. 

Так, вони у нас доволі специфічні. Шахтний метод видобутку, низька 

концентрація призводить до досить високої собівартості руди і в умовах 

світової  кон'юнктури. Ми дуже сильно залежимо від умов світової 

кон'юнктури, коли ціна на урановий оксид падає, стає невигідно видобувати 

в Україні. Водночас, коли вона зростає, а сьогодні вона близько 165 і вище 

доларів за тонну уранового концентрату, це достатні умови для того, щоб 

підтримувати і поставити підприємство на самоокупність.  
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Я би дуже хотів звернутися до Міністерства енергетики, я бачу, тут 

присутній профільний заступник з усіх питань Міністерства енергетики, 

оскільки саме Миколу Колісника ми бачимо найчастіше на засіданнях 

нашого комітету, і через це повага до нього. Ми, на жаль, не бачимо голову 

міністерства шановного пана міністра, який напевно, зважаючи на його 

біографію, історію, дуже гарно мав би розбиратися в усіх питаннях атомної 

енергетики.  

І варто було би заслухати і Енергоатом, тому що були ідеї приєднати 

СхідГЗК до Енергоатома. Я знаю, що Енергоатом не хотів брати всі активи, 

він хотів забрати лише ті шахти, які є найбільш рентабельними, 

нерентабельні залишити на плечах держави.  

І тут знову ж таки питання до міністерства: а що сталося за останній 

рік? Тому що ми вже приймали на комітеті, у Верховній Раді ми приймали 

рішення щодо продовження мораторію на вчинення виконавчих дій по 

боргах СхідГЗК минулого року. Які кроки були зроблені міністерством для 

того, щоб врятувати ситуацію на стратегічному підприємстві? А головне, ми 

продовжуємо дію мораторію, які плани міністерства на наступний рік: чи 

прийдете ви знову через депутатів чи самостійно до комітету з проханням 

продовжити дію мораторію, чи будуть вживатися інші заходи?  

На ці питання я хотів би почути відповідь. І тоді я думаю, колегам  

буде набагато легше визначитися з голосуванням. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Пану Миколі Коліснику ми надамо зараз слово чи пізніше? Питання не 

забудете, які там були?  

Я теж вважаю, до речі, що у нас пан Микола Колісник на кожному 

комітеті майже по кожному питанню, думаю, що у Міністерстві енергетики 

пора вводити дві посади першого заступника і підвищувати Миколу 
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Колісника до посади першого заступника. Бо по розподілу завжди перший 

заступник працює з комітетом і з парламентом, так що можливо, це вже на 

часі.  

Прошу, Козир Сергій В'ячеславович.  

  

_______________. А, до речі, так і було колись – два перших  

заступника,  один саме для роботи з депутатами. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Сергію В'ячеславовичу.  

 

КОЗИР С.В. Дякую, Андрію Михайловичу. 

Ми дійсно, знаєте, не від себе особисто, а від всіх шахтарів, і я зараз 

кажу не як депутат, а як людина з 15-річним досвідом у шахті. Я не пам'ятаю 

жодного місяця, жодного року, коли я працював у шахті і отримував би 

вчасно зарплатню. Кожного місяця постійні затримки зарплати. Я не 

розумію, чому це стається? Чому не реагує на це… (нерозбірливо)  але це 

робота міністерства в першу чергу, не повинні депутати бігти з цим.  

Я ж кажу, якщо там розглядає це Міністерством економіки, так які 

заходи були зроблені міністерством для того, щоб у тому числі цей 

законопроект раніше рухався?  

І звертаюсь до вас, Андрію Михайловичу, підтримую Вікторію Гриб і 

пана Михайла Волинця і Михайла Бондаря, давайте або в рамках 

підкомітету, або в рамках нашого комітету напрацюємо системну роботу в 

подальшому баченні вугільної промисловості, тим паче ми чуємо колег, що 

це не все з шахтами. І,  найголовніше, зараз з військовою агресією Росії ми 

втрачаємо дуже важливий потенціал – це людський потенціал. Тобто люди, 

що напрацьовано міністерством: куди люди, наприклад, там з Покровська, 

люди там зараз з Добропілля, куди вони рухаються?  
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Тобто це я задаю питання як шахтар з 2014 року, який виїхав і жодної 

не було дорожньої карти, куди мені їхати, де мені працювати. А, вибачте, 

професія шахтаря це ж, як ви знаєте, уже можна в Червону книгу заносити, в 

подальшому їх не буде, таких фахівців не буде.  

Тому я звертаюся, Андрію Михайловичу, до вас, давайте попрацюємо 

системно для того, щоб визначитися і відкрито сказати, що буде далі з 

подальшим шахтами, зробимо аналіз, там Львіввугілля, не Львіввугілля, 

Павлоградвугілля або щось інше, де і що? Щоб люди розуміли, вони як ВПО, 

як переселенці зараз переміщуються – куди їм їхати? Він же не зможе ні за 

комбайн сісти на сільському полі і все інше. Як їх перекваліфіковувати? Куди 

вони їдуть? Просто викидають. Мало того, що немає виплати зарплати, ще й 

просто держава їх просто втрачає. Що вони роблять? Повертаються назад. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. 

Потім надамо слово міністерству.  

Вікторія Олександрівна Гриб, потім Михайло Якович Волинець, потім 

Юлій Якович Іоффе. 

 

ГРИБ В.О. Колеги, я погоджуюся з паном Сергієм Козирем. У даному 

випадку нам необхідно продовжувати цю роботу, але також з Міністерством 

енергетики. Бо якщо тільки  парламентарі, ми зараз будемо розробляти цей 

новий план, мені здається, це не зовсім правильно. Тому готові працювати. 

Сподіваюся, що у нас і зараз профільний заступник також буде приділяти 

дуже багато уваги саме розвитку подальшому цієї галузі.  

А сьогодні  пропоную все ж таки голосувати зразу і за основу, і в 

цілому, тому що, на превеликий жаль, ми ж розуміємо, немає часу. В нас 

буде сесія на наступному тижні, а потім коли вона буде, ну це все час. Тому 

розблокувати рахунки необхідно вже зараз.  
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Але, Олексію Юрійовичу, повністю погоджуюся, що необхідно зараз 

доопрацювати, я маю на увазі не цей уже законопроект, а ми можемо  

паралельно зразу працювати над наступним, який доопрацюємо в такому 

вигляді, як ви говорите, і будемо рухатися далі. 

Дякую, колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Михайле Яковичу. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дякую. Дивіться, перше, гірничорятувальна служба 

України два дні тому узгодила план ліквідації аварії по шахтоуправлінню 

"Покровська", на якій видобувалося ще два тижні тому 17 тисяч тонн 

високоякісного вугілля марки "К" для потреб коксівної промисловості із 

сіркою 06, можете собі уявити? З хорошою зольністю. Збагачена  фабрика, 

все там. Там зараз шахта затоплюється, навіть потужний генератор не могли 

запустити. Все покинуто, все там знищено. На шахту "Білицька" два дні тому 

був приліт, на шахту "Алмазна" був приліт, це у Добропіллі.  

І люди, які виїжджають зараз із Донбасу, я дуже дякую Сергію Козирю, 

що згадав про цих людей і ґрунтовно роз'яснив нам. Ці люди виїжджають 

зараз по всіх областях України, але необхідно організовано нам сприяти, щоб 

вони могли працювати на шахтах не тільки Павлограда, де у нас з ТЦК були 

великі проблеми, ми з вами писали депутатські звернення: Володимир 

Мороз, Вікторія Гриб і я. А також на заході України щоб вони могли бути 

влаштовані, це дуже дефіцитна професія, ніколи таких людей ми вже не 

зможемо підготувати. Наступне питання. Виплачена зарплата в грудні за 

жовтень-листопад місяці. Це великі зусилля були докладені міністерством, 

тобто не тільки нарощувалась  заборгованість по заробітній платі, а вже 

гасилась і така тенденція взята.  
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Сьогодні немає з нами профільного заступника міністра, тому що є 

доручення Президента, є доручення міністра, він зараз по дорозі в сусідню 

країну. Не буду розкривати ці питання.  

Підтримую свого колегу Олексія Юрійовича, так само з великою 

повагою відношусь до вас в частині тій, що ми маємо справедливо  

відноситись до всіх енергетиків. Я так думаю, що ви мали на увазі питання 

по ПУПах.  

Наполягаю, прошу, умоляю, колеги, у вівторок давайте докладемо 

зусилля, поговоримо з усіма представниками інших фракцій і робочих груп, 

щоб у вівторок, я пропоную, Андрій Михайлович, наш голова комітету, 

проголосувати  законопроект 12220 в цілому і за основу, щоби Президент і 

спікер могли його якомога швидше підписати і розблокувати рахунки на 

вугільних підприємствах і на шахтах з видобутку уранової руди.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам. 

Прошу Іоффе Юлій Якович.   

 

ІОФФЕ Ю.Я. Дякую.  

На мою думку, ми дійсно попали в таку ситуацію, незважаючи на 

глибокий аналіз правильний колеги Кучеренка Олексія, але треба 

проголосувати в цілому по тій ситуації. Абсолютно підтримую і свого колегу 

з 15-річним стажем як людина з 30-річним підземним стажем, і всіх інших 

колег, я думаю, ми повинні голосувати.  

Але ми повинні і далі думати, що з цим робити. Оце це проголосувати, 

розблокувати рахунки. Абсолютно правильно, треба думати, що з цим 

робити. І це треба думати в світі і відбудови електростанцій теж, 

теплоелектростанцій. Тому що нам треба відбудовувати не ті котли, які були, 
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а котли з низькотемпературним киплячим слоем, як у всіх цивілізованих 

країнах світу. Пропоную проголосувати в цілому.  

Дякую.       

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Зрозумів. 

Кіт  Андрій Богданович і потім Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КІТ А.Б. Шановні колеги, у мене є просто пропозиція, я вважаю, що ми 

можемо просто взяти за комітетську правку і зараз проголосувати позицію 

Мінфіну… 

 

_______________. Правильно. 

 

КІТ А.Б. …що ті кошти будуть виділятися виключно на заробітну  

плату. І тоді, я думаю, питань в залі не буде. Якщо такого не буде, то мені 

буде теж дуже складно у своїй групі пояснювати, що ми знову не фінансуємо 

купівлю обладнання або ще чогось іншого. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Андрій Богданович, я боюся, що ми тут не зможемо 

змінювати до першого читання законопроект. Вже колись був такий 

прецедент, ми спробували так зробити по закону… по Енергоатому. І на 

Погоджувальній раді і саме головне, що спікер парламенту з цим погодився. І 

до мене воно повернулося, що так не можна робити. Відповідно ми 

реєстрували новий законопроект і новий підтримували, а зміни 

законопроекту до першого читання ми не вносили. Тому тут із цим є 

трудність. І вже це ми як би, це вже було. І все-таки нам довелося знову 

робити новий законопроект. 
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_______________. Андрій Михайлович, там була різниця в тому, що 

комітет пропонував прийняти за основу з урахуванням наступних 

пропозицій. А тут якщо буде пропозиція в цілому, то ми можемо 

пропонувати з урахуванням пропозицій комітету, так робить комітет 

Гетманцева. Але немає редакції, в яку пропонується по Казначейству 

виписати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Колеги, якщо спокійно проаналізувати, і я дякую 

всім, ми всі говоримо приблизно про одне і те ж саме. І це вже великий 

позитив. 

Єдине, от звертаю увагу, я підтримую пана Сергія шановного колеги от 

позицію. Дійсно мене дивує, да, Мінекономіки з усім згодний, там 

Мінекономіки погоджується, все нормально. Ну там до Міненерго, на жаль, 

ми знаємо, на жаль, слабості нашого шановного міністерства. Але дійсно в 

цій ситуації я просто звертаю увагу, що позиція Мінфіну абсолютно 

правильна і ми легко можемо її врахувати.  

І якщо ми зараз не будемо закривати засідання комітету, ми в 

понеділок візьмемо, а я переконаний, це дуже проста якась правка, ми її 

можемо спокійно в першій половині дня узгодити і її врахувати – і тоді з 

величезним задоволенням і в першому і в цілому можна голосувати. Ну це 

буде правильне абсолютно і єдине виважене рішення у цій ситуації. І тоді ми 

будемо в графіку і до середи чудово ми з усім впораємося. Ось це моя 

конструктивна пропозиція. 

Ще раз, я звертаю увагу, при всій повазі до пана Михайла, Володимира, 

Михайла Бондара, Гриб, ну ви ж самі кажете, що вже шість місяців останніх 

там заблоковані рахунки, то я не розумію, мораторій же минулого року так 

само діяв. Це, виявляється, не заважає атакувати цих шахтарів.  
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Тому ми виконаємо свою частину роботи фахово, нормально, 

професійно, без популізму, але я переконаний, що тиждень-другий, і 

міністерство вам підтвердить, що ніяких з цим проблем ніколи не буває, 

тиждень-другий нічого тут не вирішує. Але ми вирішимо і за цей час тоді.   

І, вибачте, наполягаю на тому, щоб на засіданні комітету повноцінному 

ми заслухали і Міністерство економіки, і Міністерство енергетики в першу 

чергу, і Міністерство фінансів, що вони далі збираються робити з вугільними 

підприємствами нашими? Причому як і зі СхідГЗК – це окреме питання, так і 

з енергетичним вугіллям. А особливо у контексті втрати Покровська, бази 

ресурсної на сході і так далі, і тому подібне. Я вважаю, що це було би 

абсолютно нормально і без зайвої поспішності. 

Дякую.  

 

(Загальна дискусія)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку. Зараз я дам слово.  

Без оцінок редакції Казначейства, як воно має бути прописано. Просто 

процедурно скажу, що розробити нову правку, розіслати її депутатам, зібрати 

комітет, проголосувати, щоб потім це вичитали юристи, літредактори, щоб це 

було опубліковано на сайті – це все не встигнеться до того моменту, коли 

буде Погоджувальна рада. І коли на Погоджувальній раді не буде 

законопроекту вивішеного на сайті з усім цим, це все відразу проблема і 

відразу шанси дуже сильно падають, що воно попадає у порядок денний. Це я 

просто констатую факт.  

Прошу, Михайле Яковичу. Якщо можна, коротенько, бо вже кожний 

бере по другому разу. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Я абсолютно переконаний, що наш колега Андрій 

Кіт не передбачає якихось підводних течій, але прошу, ваша правка тільки 
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затягне час. І якщо на наступному тижні не буде прийнятий цей 

законопроект, ми всі візьмемо на себе велику відповідальність.  

Інших прошу, якщо щось не договорюється тут, але є хитрощі, то воно 

смердить. Давайте не будемо тут щось зараз затягувати, а зважимо на те, що 

грудневу зарплату зараз необхідно шахтарям виплачувати. Давайте 

допоможемо і Міністерству енергетики зараз змінити ситуацію на краще 

відносно вугільної галузі і зі забезпеченням електрикою, електроенергією 

всю країну і все населення нашої держави.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло, Михайле Яковичу. Дякую.  

Вікторіє Олександрівно, можна коротенько? 

 

ГРИБ В.О. Так, я дуже коротенько. Колеги, все ж таки я пропоную 

зараз голосувати за основу і в цілому, тому що ці нові правки тільки 

затягнуть час. І, на превеликий жаль, у нас не буде достатньо часу дійсно 

вирішити ті проблеми, які зараз існують. Тому голосуємо за основу і в 

цілому, а далі працюємо. Ми вже сказали, що будемо працювати на основі 

підкомітету з вугільної галузі. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайле Леонтійовичу, щось добавите? 

 

БОНДАР М.Л. Так, добавлю буквально секунду. Дивіться, тиждень 

сесійний у нас не тільки у вівторок, а цілий тиждень. Тому якщо внесеться ця 

правка, і юристи, і всі там, і Погоджувальна збирається не тільки в понеділок, 

вона буде збиратися у вівторок для середи, в середу для четверга, наприклад, 

буде збиратися. Тому я думаю, що можна буде внести окрім цього.  

Тобто якщо наполягають колеги на цій правці, давайте її так зробимо і 

закриємо, як пан Олексій казав, комітетом зробимо цю правку, приймемо її у 
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понеділок там, але врахуємо її, наприклад, не на вівторок, а на середу 

поставимо цей законопроект.  

 

ГРИБ В.О. Так Погоджувальна у нас один раз. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку. Михайле Леонтійовичу, справа в тому, 

що Погоджувальна рада відбувається один раз на сесійний тиждень. А потім 

те, що відбувається кожного дня зранку, це вже не Погоджувальна рада, це 

просто вирішують, які законопроекти з широкого порядку денного ставлять 

саме в цей день, а які просто відсовують  в кінець, в кінець, в кінець,  тобто 

фактично вони не голосуються. Але сам широкий набір законопроектів, з 

якого потім формується щоденний порядок денний, він формується один раз 

на початку тижня.  

Тому давайте почуємо ще позицію міністерства, вона також важлива, і 

там були, може, якісь питання… (нерозбірливо)   

 

ІОФФЕ Ю.Я. Звертаю ще увагу (вибачте!), що 14 днів можна подавати 

правки по Регламенту. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Там вже пройшли 14. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. Тому я пропоную прийняти в цілому. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  

Пане Миколо, прошу, вам слово. Ваша позицію. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Так в цілому, Юлію Яковичу, це в другому читанні 

одразу. Розберіться. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, пане Миколо. 

 

КОЛІСНИК М.О. Дякую. 

Я постараюся коротко на всі питання. Але основне, законопроект по 

своїй суті, і те, що збираєтеся сьогодні як комітет, дякую, він є терміновим. 

Тому що зобов'язання по платежах і списанню відбуваються вже зараз. І для 

прикладу, по тому ж СхідГЗК є зарплатне зобов'язання як за листопад, як 

Михайло Якович зазначав, так і за грудень, і по ньому вже кошти 

перераховані, але у випадку відсутності зупинки по списаннях, по зустрічних 

вимогах фактично ці кошти можуть піти за іншим призначенням. 

Щодо Казначейства така практика є в теплових підприємствах, але 

хочу зазначити, що тоді підприємствам вугільної галузі, як і власне СхідГЗК,  

прийдеться пройти цілу процедуру перереєстрації рахунків. Це не швидкий 

процес, відверто кажучи.  

І з практики з Мінфіном це стандартне зауваження, яке не береться до 

уваги, а реальний сектор економіки. Для прикладу, в теплових підприємствах 

це зайняло би приблизно 40 днів: відкриття, проведення. Це не простий дуже 

шлях.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо це й приймати, то це треба думати, як це 

приймати: якась може відстрочка має бути перехідна, якийсь період і так 

далі. Це не так-то просто.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ну то напишіть, що через 60 днів буде. Ну в чому 

проблема? Ну навіщо цю комедію тут розводити? Це наша проблема, 

вибачте, що міністерство зараз розповідає, що вони своєчасно не..? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Міністерству задали питання і вівн на них дає 

відповіді. Це нормально.  
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КОЛІСНИК М.О. Щодо питань переміщення робітників, особливо 

виробничої галузі і з вугільних підприємств, от повірте, знаю, Анатолій 

Васильович Корзун, мій колега, і навіть до нього це було одним із ключових 

питань. Тому що, для прикладу, в тому ж СхідГЗК є дефіцит саме 

виробничих, прохідницьких професій порядку зараз 900 осіб, тому що 800 з 

них, ну в більшості забирають в армію. Це є звичайна річ, з якою ми, на жаль, 

стоїмо, і тут стовідсоткове бронювання, на жаль, не покриває для таких 

підприємств зазвичай. Тобто є своя специфіка.  

Працюємо над тим, щоб основна частина цих працівників отримали 

зразу пропозицію щодо переміщення в діючі вугільні підприємства  на заході 

України. Є специфіка, але над цим активно працюємо, є чітка взаємодія по 

кожному підприємству.  

Питання пана Хлапука. Нараз концентрат коштує, якщо подивитись в 

залежності від біржі, 73,5 євро, але тут питання насправді дійсно, вартість 

впливає надзвичайно на вартість реалізації економіки видобутку СхідГЗК, 

маючи декілька фактично існуючих шахт. Смоленська є стандартною 

проблематикою, тобто вона тягне мінуси по діяльності підприємства.  

Що дала заборона за рік? На момент прийняття  законопроекту 23-го 

року заборгованість за зарплатою була 305 мільйонів. Заборгованість на 

сьогодні, якщо не брати, яка виникла на 10.01, якщо на 10.01 дійсно, як 

сказав Михайло Якович, вже враховуючи нові зобов'язання, це 229,5 

мільйона, практично 230, проте з них за попередній місяць там практично 75-

80 - це валова поточна. Тобто ми скоротили більш ніж вполовину 

зобов’язання  попередніх періодів якраз за рахунок мораторію на стягнення.  

Хочеться зауважити, що у вугільних підприємств, такі і в СхідГЗК  

непроста історія, скажу це так,  і є зобов’язання  попередніх періодів, по яким 

вже є виконавча служба, і тому зупинка тут  дає можливість і розібратись, які 

з цих зобов’язань є реальними, а які потрібно в судовому порядку проходити.   
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Щодо основної діяльності по СхідГЗК, саме ключове і дійсно те, на  

чому є і рішення стратегічне уряду – це здійснити корпоратизацію. 

Корпоратизація дає можливість визначити по СхідГЗК  подальшу дію, тобто 

управління. Коли це державне підприємство як на сьогодні, його неможливо 

ні об’єднати з Енергоатомом, із АТ "Енергоатомом", ні з іншим по суті 

суб’єктом господарювання. А саме АТ "Енергоатомом" потребує тоді  

проходження первинної корпоратизації на сьогодні ДП "СхідГЗК".  

Тоді проект іде, розроблений і буде  в найближчий час буде подано як 

урядовий на розгляд…  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку, пане Миколо, а чи не треба якийсь 

законопроект?  Відміна Господарського кодексу хіба не дає можливості 

автоматично переходити на іншу організаційно-правову форму? 

 

КОЛІСНИК М.О. Дякую за запитання. Таке саме мав запитання, сиділи  

з юристами в п’ятницю, звірялись. На жаль, потребує на сьогодні,  як ми 

бачимо, окремий законопроект, тому що тут лише, це спеціальна норма...  з 

окремим статусом...  Є питання  Закону про радіаційну безпеку.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Прийнято.  

Тобто, пан Миколо, з ваших слів я розумію, що ви кажете, що питання 

термінове. Якщо питання термінове, то за основу і в цілому міністерство  

підтримує?  

 

КОЛІСНИК М.О. Так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Все. 

Тоді буду  пропонувати і будемо визначатись шляхом голосування, 

буду ставити на голосування. Хто за те, щоб підтримати законопроект... 
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_______________. Андрію Михайловичу, дозвольте, чи ви вже 

поставили на голосування?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хочу ставити на голосування.    

 

_______________. 30 секунд дозвольте.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 30 секунд, давайте.  

 

______________. Я ні разу не помилився,  коли я  стільки разів говорив, 

що по  СхідГЗК заборгованість по зарплаті більше шести місяців,  називав 

суму.   Я не говорив, що більше 6 місяців не працював мораторій по СхідГЗК. 

Мораторій не працював на початок 24-го*** року 2 місяці, коли окремі 

депутати блокували прийняття закону рік назад.  

Тому, шановні, я хочу дати роз’яснення і прошу голосувати в цілому і 

за основу цей законопроект, і у вівторок його прийняти.     

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  

Тоді ставлю на голосування, щоб підтримати цей законопроект 12220 

за основу і в цілому, поставити в порядок денний на найближчому сесійному 

тижні.  

 

_______________. Андрій Михайлович! Андрій Михайлович! Можна 

дві секундочки? Ми запропонували там техніко-юридичні уточнення. Я 

попрошу Людмилу Олександрівну пояснити в разі чого. Автори пропонують 

доповнити діюче законодавство новими пунктами, а ці пункти вже є в 

діючому законодавстві, це в Кодексі про банкрутство і про виконавче 
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провадження. Тому ми пропонуємо написати не "доповнити", а "викласти 

такі пункти" і далі редакція, яку пропонують автори законопроекту.             

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да. Давайте зараз я тоді зачитаю: за результатами 

розгляду рекомендувати Верховній Раді України проект Закону України про 

внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо відновлення 

платоспроможності окремих державних підприємств у сфері енергетики, що 

перебувають у критичному стані (реєстраційний номер 12220) включити до 

порядку денного сесії Верховної Ради України. За наслідками розгляду 

прийняти його за основу та в цілому як закон з урахуванням таких 

пропозицій комітету до розділу один цього проекту закону.  

Абзац перший частини першої викласти в такій редакції: "Пункт 1 

прим.7 розділу "Прикінцеві та перехідні положення" Кодексу України з 

процедури банкрутства викласти в такій редакції: "Абзац перший частини 

другої викласти в такій редакції: "Пункт 1 прим.4 розділу ХІІІ "Прикінцеві та 

перехідні положення" Закону України "Про виконавче провадження" 

викласти в такій редакції та з урахуванням необхідних техніко-юридичних 

правок".  

Тобто там суть та сама, просто як сформульована фраза. Суть не 

міняється.  

 

_______________. Саме так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тому буду ставити на голосування. Голосуємо за 

основу та в цілому.  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Волинець – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус Андрій – за.  

Горобець Олександр Сергійович. Горобець Олександр Сергійович.  

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За, підтримую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, є. 

Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. Гриб - за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович.  

Іоффе Юлій Якович.  

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кіт Андрій Богданович.  

 

КІТ А.Б. За. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О.  Камельчука пропустили.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Камельчук – за.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович.  

 

КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Козир Сергій В'ячеславович.  

 

КОЗИР С.В. Козир – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович. 

Красов Олексій Ігорович. Красов Олексій Ігорович. 

Кучеренко Олексій Юрійович.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Для недопущення спекуляцій заявляю, що я 

законопроект підтримую, але тільки в першому читанні для того, щоб внести 

відповідні правки та захистити реально шахтарів, яких ми всі хочемо 

захистити. Тому я вимушений утриматися, але якщо у фракції буде політичне 

рішення, я буду його виконувати. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Кучеренко Олексій Юрійович – утримався.  

Далі. Мороз  Володимир Вікторович.  

 

МОРОЗ В.В. Мороз – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович.  

 

МУЛИК Р.М. Мулик – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк Сергій Володимирович.  
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НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. Пивоваров Євген 

Павлович. 

 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк – за. Так. Ми вже відмітили.  

Семінський Олег Валерійович.  

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. Скороход Анна 

Костянтинівна.  

Совсун Інна Романівна. Совсун Інна Романівна. Немає.  

Хлапук Максим Миколайович.  

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – наразі за. Водночас подальша підтримка буде 

залежати від того, чи побачимо ми від уряду реальні програми дій щодо 

виведення сектору урановидобутку з кризи. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Шаповалов Юрій Анатолійович.  

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Шаповалов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юнаков Іван Сергійович. 
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ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрченко Олександр Миколайович. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є.  

У мене виходить: 19 – за. І рішення прийнято. Дякую, колеги.  

Далі в залі, фінально всі закони приймаються в залі і там буде 

прийматися рішення. Ми зі своєї сторони і я зі своєї сторони зараз роблю 

процедурні всі роботи, вже їх зробив, мною він вже був поданий ще до 

нашого комітету в порядок денний на найближчий сесійний тиждень, коли 

він там у нас буде. Тому дякую. 

Розділ "Різне". Є в когось якісь важливі? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Так, у мене є, Андрію Михайловичу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Олексію Юрійовичу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую.  

Ми нещодавно створили додатковий потужний дуже підкомітет з 

корупції, ну я думаю, з боротьби з корупцією, так, в енергетиці, я не знаю, як 

він правильно називається. Ми там у п'ятницю почули на "дні Уряду" про 

якусь масову корупцію в енергетиці. В мене така пропозиція: дати доручення 

нашому підкомітету по всіх фактах цих корупційних звинувачень вже 

починати якусь роботу і готувати на комітет відповідні матеріали. Бо 

постійно чути про суцільну кругом корупцію, ну вибачте, дуже важко 

працювати, давайте вже фактами якимись підтверджувати. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ви хочете, щоб з цього приводу були якісь 

публічні засідання… 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. У нас є підкомітет, ви створили, Андрію 

Михайловичу, підкомітет з боротьби з корупцією. Давайте починати 

боротися з корупцією, якщо вона є дійсно в енергетиці. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Добре. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дуже жорстко боротися, насмерть просто.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.   

 

БОНДАР М.Л. Пане Андрію, якщо можна!  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. 

 

БОНДАР М.Л. Користуючись можливістю, що від міністерства пан 

Микола є, я обов'язково ще зателефоную профільному якраз заступнику пану 

Анатолію Корзуну.  

Але прошу, я буду орієнтуватися як голова підкомітету з вугільної 

промисловості на міністерство для того, щоб найближчими днями, тижнями 

провести якраз засідання  підкомітету по всіх цих проблемних питаннях. 

Тому орієнтуватися я буду на вас, на міністерство, для того просто, щоб ця 

зустріч не була таким банальним - прийшли поговорити. Щоб міністерство 

прийшло з чіткими шляхами вирішення всіх тих проблем і чіткими 

пропозиціями, де ми як парламентарі можемо бути вам корисними і що для 

цього  треба зробити.  
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Тому я, орієнтуючись на вас, вже анонсую проведення підкомітету 

вугільної промисловості. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Зрозуміло. Дякую вам. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрію Михайловичу, дозвольте. Михайло 

Волинець. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Тут пропонувалося перейти на казначейські рахунки 

Держказначейства. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми вже прийняли рішення з цього питання.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Це буде смертельно для вугільних підприємств і для  

СхідГЗК, тому що там одразу будуть безакцептно автоматично списуватись 

всі кошти з рахунків. Там і зарплату не виплатити, нічого, ніякого руху 

вперед не буде.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайле Яковичу, ми прийняли зараз наше рішення. 

Там немає поки що нічого про казначейські рахунки. Про казначейські 

рахунки – це окремо будемо слухати і аналізувати такі ініціативи.  

Вікторія Олександрівна Гриб, прошу.  

 

ГРИБ В.О. Андрій Михайлович, а які ще законопроекти як термінові ви 

подали на Погоджувальну раду? Там отой 81-й, який того разу, крайнього, не 

було прийнято.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, так точно, два законопроекти: оцей, що ви 

кажете, і оцей наш сьогоднішній.  

 

ГРИБ В.О. Добре. Дякую дуже.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все, спасибі. І у нас ще є два, які ще раніше 

подавалися, теж вони нашим комітетом підтримані.  

Добре. Тоді спасибі всім. Дякую всім за роботу конструктивну, 

результативну і плідну і, сподіваюсь, побачимося на наступному тижні. Всім 

дякую. До побачення.  

Засідання комітету оголошую закритим.  


